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Dan borca

Letošnje leto proslavljamo 35. obletnico naše domo
vine, ko je ves narod s partizani na čelu s KPJ premagal 
fašiste in nacizem - najmračnejše sile nazadnjaštva.

Začetno leto naše narodnoosvobodilne vojne je bilo še 
posebej odločilno, saj je pomenilo začetek organiziranega 
in oboroženega odpora, v kateri je Komunistična partija 
Jugoslavije kot vodilna sila pozvala ves narod, naj se enotno 
upre okupatorjem.

4. julija 1941. leta je potekala razširjena seja politbiroja 
CK KPJ v hiši V. Ribnikarja na Dedinju, v Beogradu. Na 
tej seji je bilo sklenjeno, da se vse uporniške skupine organi
zirajo v partizanske odrede, borba proti okupatorjem naj bo 
organizirana. Ustanovljen je bil glavni štab partizanskih odre
dov Jugoslavije pod vodstvom tovariša Tita. Peterokraka 
rdeča zvezda je postala znak partizanov.

Centralni komite komunistične partije Jugoslavije je 
pozval v boj ljudi po domovini, vse narode in narodnosti 
z naslednjimi besedami: »Sedaj je čas, da pokažete, da ste 
dostojni potomci svojih slavnih prednikov . . .«

Komunistična partija pod vodstvom Tita je začela že pred 
vojno s praktičnimi, organizacijsko političnimi ukrepi. 
Treba je bilo pripraviti deželo na obrambo vse domovine. 
Komunistična partija je vedela, da se je naš narod znašel 
v situaciji brez nacionalne svobode, zato je pozivala v mno
žičen boj.

Okupator se je v napadih usmeril v naselja, mesta ter 
vasi. Partija je bila tista, ki je ljudi oboroževala in jih poši
ljala ven, v hoste in gozdove, kjer sovražnik terena ni poznal. 
Najvažnejši cilj oboroženega boja je bil osvoboditi deželo, 
zato so bile zbrane pri vstaji vse plasti iz ljudstva (delavci, 
kmetje). Partija si je prizadevala prepričati vse ljudstvo, da 
se je potrebno boriti tudi za novo Jugoslavijo s socialistično 
ureditvijo. Tovariš Tito se je o tistem času izrazil takole: 
»Že vnaprej smo morali povedati, kakšni naj bodo rezultati 
boja, ki ga bo vodilo ljudstvo in ki bo zelo krvav. To je po
menilo, da ni več vrnitve na staro, na staro Jugoslavijo, 
v kateri so bile delovne množice zatirane in izkoriščane, 
narodi pa brez pravic in da bo prihodnja Jugoslavija lahko 
le svobodna, bratska skupnost enakopravnih narodov.«

Prve partizanske puške so počile, začela se je revolucija. 
V Sloveniji so prvo akcijo proti okupatorjem skojevci izvedli 
29. aprila 1941 v Mariboru - zažgali so dva nemška avto
mobila. V Srbiji je bila prva oborožena akcija v Beloj crkvi,
13. julija 1941 se je dvignil črnogorski narod, 22. julija se 
je Rašiška četa organizirano uprla v Sloveniji, 27. julija 
se je uprl bosanski in hrvatski narod, 11. oktobra istega 
leta je zagorel upor v Makedoniji.

V jesenskem času leta 1941 je nastalo večje osvobojeno 
ozemlje, tako imenovana Užička republika. Tam se je nekaj 
časa tudi zadrževal vrhovni štab CK KPJ.

Prav je, da poznamo zgodovino prvih oboroženih spo
padov tudi na našem Gorenjskem.

Nemci poročajo, da se je razplamtela komunistična 
propaganda od 27. julija do 2. avgusta 1941, razširila so se 
sabotažna dejanja in oboroženi napadi. Na jeseniškem in 
kranjskem področju so se formirale prve partizanske čete, 
povezale so se v dva bataljona. V prvih bojih sta padla dva 
partizana. Pripravljala se je akcija za napad na Begunjske 
zapore, vendar so Nemci blokirali Savo in onemogočili 
Gorenjskemu bataljonu prehod preko reke Save.

Toda sovražnik partizanov ni mogel streti. Nekje so 
razbili partizanske enote, drugod pa so se zbirale in nastajale 
nove. Posebno uspešen v zmagah je bil na Gorenjskem Can
karjev bataljon, v spopadu z njim je sovražnik imel hude 
izgube. Sredi maja 1942 so bili na Gorenjskem štirje bata
ljoni: Cankarjev, Kokrški, Kamniški in Poljanski bataljon.

Po vsej Jugoslaviji so male skupine borcev narasle v čete, 
bataljone, brigade, divizije; enote so zrasle v jugoslovansko 
armado. Upori in vstaje niso bile zaman. Vsemu narodu 
in narodnostim v SFRJ je naposled zasijal dan osvoboditve. 
Sovražnik je bil strt in pregnan. V teh 35 letih po vojni smo 
zgradili močno državo, kjer v socialističnem sistemu samo
upravljanja odloča delovni človek. Razvili smo močno 
delovanje splošne ljudske obrambe in civilne zaščite. Enako
pravni v svobodi in miru gradimo dalje naš samoupravni 
socialistični sistem.

V letošnjem mesecu maju pa smo tudi izgubili največjega 
borca in graditelja SFR Jugoslavije — Josipa Broza Tita. 
Njegovo delo je neumrljivo, saj je Tito del nas. Svoje ideale 
in dela je zapustil narodu, rodovi bodo nadaljevali poti 
njegovega legendarnega vodstva. Prihodnost ne bo temačna, 
ker nam bo Tito vzgled in kažipot. Ponosni smo nanj in čuti
mo obveznost do učinkovitega izvajanja gospodarske sta
bilizacije. Naša dolžnost je da izvajamo dalje oblast delav
skega razreda, se zavzemamo za to, da vsakdo naredi čimveč 
in tembolje, da zmanjšamo nepotrebne stroške.

Pionirji in mladina Jugoslavije so v besedilu štafete mla
dosti letos med drugim zapisali:

»Dragi naš najljubši tovariš, ni te med nami, vendar si 
v nas, v vseh srcih delovnih ljudi in občanov tvoje in naše 
Jugoslavije. Odločno in smelo bomo nadaljevali tvoje delo!«

Nepregledna množica iz vseh krajev Jugoslavije se 
zgrinja okoli Titovega groba, v popolni tišini je slišati tihe 
korake. Le ptice pojo med vrtovi. V nas je še sveža bolečina, 
ostala bo nenadomestljiva praznina.

Toda če je kdorkoli v zgodovini nekega ljudstva toliko 
storil za ljudi, si bil to ti, tovariš Tito, ki si bil največji legen
darni borec, znan doma in v svetu.

Vesna

Sprememba konstrukcije oblog 
pri SM vratnih podbojih

Ob obisku pri proizvajal
cih strojne opreme in ogleda 
dveh tovarn, ki izdelujeta 
furnirane podboje in obloge 
sta imela pomen seznaniti se 
s problemi, tako konstruk
cijskimi kot tehnološkimi.

Naša TO izhaja gledano s 
področja proizvodnje pod
bojev iz predelave masivne
ga lesa. V zadnjih nekaj letih 
smo prešli in osvojili furnira
ne podboje. Imeli smo dokaj 
težav pri osvajanju drugačne 
zvrsti proizvodnje kot smo 
bili dotlej vajeni. Spremem
ba tehnologije za izdelavo 
oblog pri podbojih nam bo, 
če jo bomo uvedli, prinesla 
zopet nove, mogoče še težje 
probleme, s katerimi se bo 
potrebno srečevati. Kaže, da 
v bodoče, z ozirom na po
manjkanje nekaterih ma
terialov za izdelavo, ne bo 
bolje, če ne še slabše. Drugi 
materiali in predvsem nove 
tehnološke rešitve bodo v 
bodoče zahtevale še več in 
več prizadevanja za dosego 
ciljev. Živimo v času, ki 
zahteva vse več intenzivnosti.

Med začetkom neke tehno
logije in njeno zastarelostjo 
je pri sedanjem tempu dokaj

kratka pot. Modeli izdelkov, 
tako je tudi pri naših podbo
jih, dokaj hitro zastare.

Prisiljeni smo, skladno z 
ostalimi na istem konkurenč
nem prostoru slediti tehniki 
in spremembam. To pa ima 
dva pomena: zagotoviti po
trošniku kvaliteten izdelek in 
se s tem obdržati ali celo na 
novo pridobiti tržišče, isto
časno pa zagotoviti proizvod
nji najoptimalnejše možnosti 
izdelave. Ustvariti oba po
goja pomeni pravočasno sle
diti novim konstrukcijam in 
tehnologiji in v medsebojnem 
sodelovanju znotraj TO in 
izven biti uspešen. Težnje, 
slediti evropski perspektivi 
po vprašanju kvalitete izdel
kov in tehnologije pa pomeni, 
biti prisoten tako po prodajni 
plati, kakor tudi po vpraša
nju sodelovanja. Tako smo 
opravili oba omenjena obi
ska, kjer smo si ogledali po
znano tehnologijo izdelave 
oblog za podboje. Te tako- 
imenovane oblikovne obloge, 
so bile pri drugih proizvodih 
že dalj časa poznane. V pro
izvodnji vratnih podbojev se 
uspešno uveljavljajo v zad
njih letih.

Naš cilj je, uvesti v proiz
vodnjo. take stroje in naprave 
ter linije strojev, ki bodo po
leg zagotovil o količini, omo
gočali tudi primerno kvali
teto. Pomembno za sodobno 
življenje je, da smo proizva
jalci sočasno tudi potrošniki 
novo ustvarjenih dobrin. Me
rila, ki jih imamo pri pro
izvodnji, bi bilo dobro imeti 
tudi pri nabavi izdelkov. Ob 
tem pa se na domačem trgu 
pojavlja problem vsestran
skega zvišanja cen. Vse to je 
drugače na mednarodnem 
trgu, ker se priznava samo 
kvalitetno in ceneno delo.

Ne glede na dobro odloči
tev o pravilni izbiri opreme 
in konstrukcije izdelka, je še 
vedno potrebno skladno delo 
s kvalificiranim in usposob
ljenim kadrom za dane na
loge. Najmodernejša linija 
opreme ne more biti uspešna 
brez prizadevanja vseh vklju
čenih v proces proizvodnje 
in prodaje. Današnji proizva
jalci strojnih linij in opreme 
zatrjujejo, da je mogoče iz
delati visoko avtomatizirane 
naprave z velikimi možnost
mi spreminjanja programov,

(Nadaljevanje na 2. strani)



Tehnološki projekt za TO Mojstrana
Proizvodnja vhodnih in 

garažnih vrat v TO Mojstrana 
se je razvila iz primitivne 
obrtniške delavnice, ki je bila 
pozneje prenovljena in izpopol
njena z razpoložljivo strojno 
opremo LIP-a Bled. V zadnjih 
letih so bili povečani skladiščni 
prostori in dopolnjena naj
nujnejša strojna oprema vse 
s ciljem, da se proizvodnja 
poveča, kar so narekovale 
tržne razmere in pomanjkanje 
proizvodov te vrste.

V sedanjih prostorih je pro
izvodnja dosegla svoj maksi
mum, pri čemer je utesnjenost 
že prerasla dovoljene okvire. 
TO že vrsto let posluje na 
pragu rentabilnosti zaradi 
že omenjenih razlogov. Reši
tev je v povečanju proizvodnje, 
boljšemu asortimanu in sodob
ni tehnologiji. Vsled tega je 
projektivni razvojni biro dobil 
zadolžitev, da pripravi skupno 
s TO Mojstano novi tehnološki 
in investicijski projekt za vho
dna in garažna vrata.

Tehnološki projekt je v za
ključni fazi, pripravljena so 
izhodišča za izdelavo investi
cijskega projekta.

Tehnološki projekt je pri- 
pripravljen tako, da vsi obstoječi 
objekti ostanejo, dogradi se 
nova proizvodna hala, kotlov
nica, sušilnica, skladišče lakov 
in uredi skladišče žaganega 
lesa.

Proizvodni asortiman je 
izdelan na podlagi ocene 
prodajnih možnosti in razpo
ložljivem repro materialu; 
obsega štiri osnovne programe:

1. Izdelava vseh vrst vrat 
in dodatnih elementov iz 
domačih iglavcev

2. Izdelava vseh vrst vrat 
s kovinskim podbojem, krila 
iz umetnih tvoriv

3. Izdelava vseh vrst vrat in 
dodatkov iz tropskega lesa

4. Izdelava vseh vrst vrat 
pri čemer so krila in podboji 
prefurnirani; krila obogatena 
z okrasnimi ploščami in 
letvami

Iz teh štirih osnovnih pro
gramov je možno sestaviti celo 
vrsto novih programov z zame
njavo krila na podboj ali 
obratno.

Iz proizvodnega programa 
je razvidno, da je poleg lesa 
eksote dan velik poudarek na

domačem lesu in kovinskim 
profilom za izdelavo podbojev.

Količinski obseg proizvod
nje je prilagojen na 32 000 kom 
vhodnih vrat, kar je skoraj 
100 % povečanje od obstoje
čega stanja, možno pa je pro-, 
izvesti do 50.000 kom vhod
nih vrat s povečanim številom 
zaposlenih brez dodatne stroj-- 
ne opreme.

Vsa nova strojna oprema 
je domača, kar je v času stabi
lizacije velika prednost.

Posebnost tehnologije je 
v tem, da bo TO kupovala 
žagan les znotraj DO ali 
izven, ga sama sušila in po 
namenu predelala v končni 
izdelek. Tako ne bi bila od-> 
visna od drugih TO, postala 
bi bolj samostojna, enakoprav-f 
na in enakovredna ostalim 
sestram v DO.

Kako realizirati ta projekt 
pa je dogovor vseh samoupra
vnih organov TO in DO; kako 
sredstva združiti, ker je TO 
Mojstrana premajhna, da bi 
z lastnimi sredstvi realizirala 
rekonstrukcijo proizvodnje 
vhodnih in garažnih vrat.

Vinko Čuden

O elektroenergetiki 
na obratu Tomaž Godec

Živimo v času, ko nas sred
stva javnega obveščanja vsako
dnevno obveščajo o svetovnem 
problemu — pomanjkanju vseh 
vrst energije.

Ena izmed vrst energije je 
tudi elektro energija, brez ka
tere si dandanes ne moremo za
misliti življenja doma, še manj 
pa v tovarnah, saj je večji del 
strojnega pogona prav s po
močjo elektrike.

Menim, da ne bo odveč, če 
se nekoliko seznanimo z upora
bo in potrošnjo tovrstne ener
gije v naši temeljni organiza
ciji.

Električno energijo za po
trebe naše TO nam dobavlja di
stribucijsko podjetje »ELEK
TRO« Žirovnica po daljnovo
du 35 kV, ki poteka od Bleda, 
Bohinjske Bele, preko Gorjuš, 
Koprivnika do razdelilne trans
formatorske postaje Bitnje. 
Tam se transformira na nižjo 
napetost 10 kV in se dovaja po 
daljnovodu in kablovodu v • 
trafo postajo, ki je postavljena 
nekako v sredini naše TO. Tam 
se transformira preko dveh

transformatorjev 630 kVA na 
uporabno napetost 380/220 V 
in se po kablovodih dovaja v 
posamezne oddelke.

Ker poteka daljnovod 35 kV 
po terenu, kjer je obilo snežnih 
padavin in je poleg tega za
starel, saj je grajen še na lesenih 
drogovih, prihaja posebno v 
zimskem času večkrat do preki
nitev dobave električne ener
gije. V tem slučaju imamo mož
nost rezervnega napajanja po 
daljnovodu 10 kV iz HC Savi
ca, žal pa je napetost električ
nega toka, ki ga dobivamo od 
tam prenizka za normalno obra
tovanje vseh oddelkov in je 
največkrat potrebno oddelke 
z največjo porabo električne 
energije izklopiti.

Razmere se bodo izboljšale, 
ko bo — predvidoma drugo 
leto — dograjen dvosistemski 
daljnovod do RTP Bitnje. Lan
sko leto je bil dograjen od Boh. 
Bele do Soteske. Vzrok počas
ni gradnji, je pomanjkanje fi
nančnih sredstev, saj financira 
izgradnjo podjetje »ELEK
TRO« Žirovnica samo.

Prav tako se bo predvidoma 
še letos zamenjalo tokovodnike 
na najslabšem delu daljnovoda 
10 kV, ki služi za rezervno na
pajanje in sicer na odseku LIO 
»TOMAŽ GODEC« —  Kam
nje. S tem bi se izboljšale na
petostne razmere za obratova
nje.

Se nekaj podatkov o porabi 
električne energije v naši TO:

Po stanju L januarja 1980 
imamo inštaliranih 735 elektro
motorjev s skupno močjo 
3051 kW. Moč inštalirane raz
svetljave presega 100 kW. Me
sečno porabimo povprečno
370.000 kWh, za katere plača
mo mesečno približno 70 starih 
milijonov.

Poraba električne energije 
na obratu je v stalnem porastu. 
Za letos se predvideva izgrad
nja nove komorne sušilnice, 
kotlovnice za sežiganje lubja, 
povečava v opažnih ploščah in 
priklop sekirostroja v krojilnici, 
za kar bomo rabili približno 
400 kW nove moči.

Ker sta obstoječa transfor
matorja na meji zmogljivosti,

se predvideva v mesecu juliju 
zamenjava enega od transfor
matorjev moči 630 kVA z moč
nejšim 1000 kVA, ki bo take 
izvedbe, da je na njem možnost 
preklopa z napetosti 10 kV na 
20 kV. »ELEKTRO« Žirov
nica namreč predvideva v na
slednjih letih postopno pre
ureditev z 10 kV na 20 kV na
petost, s čimer se bodo za več
krat povečale možnosti preno
sa električne energije. Zato je 
pametno, da že sedaj nabavimo 
preklopljivi trafo, ki je sicer 
približno 30% dražji, a bo od
govarjal tudi po prehodu na 
višjo napetost.

V preteklih letih smo v vseh 
oddelkih in v trafo postaji na
mestili kompenzacijske napra
ve, s čimer zmanjšujemo pora
bo jalove energije na minimum, 
saj dosegamo cos (kozinus fi) 
0,97, s čimer se lahko pohvali 
le malokatera tovarna.

Za vzdrževanje vseh zaple
tenih elektronaprav, ki so po

trebne za nemoteno in varno 
obratovanje skrbi elektro 
vzdrževalna delavnica, ki je v 
sklopu oddelka za vzdrževanje 
in investicije. Razen vodje elek
tro vzdrževanja so zaposleni na 
elektro vzdrževanju še štirje 
električarji — vzdrževalci, peti 
pa je na odsluženju vojaškega 
roka. Potrebne kadre za elektro- 
vzdrževanje si vzgajamo v glav
nem sami, tako imamo tudi 
sedaj enega učenca v gospo
darstvu.

Upam, da smo se nekoliko 
seznanili z elektro-energetsko 
problematiko. Vidimo da stro
ški za porabljeno elektriko niso 
ravno majhni. Zato bi bilo po
trebno, da vsi zaposleni varčuje
mo z njo kjerkoli je mogoče, 
saj je draga in je ni na pretek. 
Po izjavah odgovornih pri 
»ELEKTRO« Žirovnici so 
možne že prihodnjo zimo re
dukcije, saj se poraba nenehno 
povečuje, novih energetskih 
virov pa trenutno ni.

Novo literarno 
delo o Sloveniji

Zvedeli smo, da priprav
ljajo novo enciklopedijo o 
naši ožji domovini. Enci
klopedija Jugoslavije vsebu
je eno šestino gradiva, ki ga 
bo vsebovala slovenska 
enciklopedija. Pri pripravi 
slovenske enciklopedije so
deluje 250 strokovnjakov iz

raznih področij. Ta naloga 
je precej težavna. Encik
lopedija bo prikazala do
sežke iz . vseh področij, 
kulturno in splošno zgodo
vino. Z novim literarnim 
delom bomo dobili po
membne podatke o Slove
niji.

SM Vratni podboji
(N adaljevanje  » 1. strani)

kar brez vestnega dela vseh 
ne prinese uspeha. Pomemb
no pri vsem tem je to, da ve
liko napak ne moremo več 
popraviti in da se ugleda pri 
kupcih ne pridobi tako zlah
ka. Ob prodiranju na zuna
nja tržišča si napak ne sme
mo privoščiti.

Pri našem delu bi nam v 
veliki meri pomagala tudi 
standardizacija. Žal se po
enotenja predpisov — stan
dardov, ki bi nam bili v veli
ko pomoč, premalo držimo 
tako proizvajalci in kupci. Še 
večje težave nastopajo med 
domačimi in zunanjimi me
rami in konstrukcijami. Stan
dardizacija bi morala prevze

ti skrb za potrošnika. Ne sme
mo misliti, da je standard, 
zmanjševanje okusov potroš
nika. Poenotenje pomeni 
predvsem v proizvodnji 
nižjim stroškom in drugo. 
Izbira konstrukcije je direkt
no podrejena standardu in s 
tem možnost za njeno uvelja
vitev. Pravilno izbrana kon
strukcija izdelka omogoča 
tudi boljšo kvaliteto in s tem 
večje prodajne možnosti. Za 
tako smer razvoja stavbnega 
pohištva smo predvsem za
interesirani kot proizvajlci 
in potrošniki.

Tako je bila tudi naša pot 
pri ogledu konstrukcije in 
opreme namenjena tem ci
ljem.

Z. P.

Nova skladišča 
v TO Tomaž Godec

Gradbena dela novega skladišča v TO »TOMAŽ GODEC« 
se iztekajo. Potrebno je opraviti še elektroinstalacijska dela, 
zunanjo in notranjo hidrantno omrežje, ogrevanje pisarniških 
prostorov, ureditev okolice, tlak in montaža regalov. Vsa nave
dena dela, razen montaže regalov, naj bi bila gotova do konca 
junija 1980 in bi tako objekt z 2800 kv. m že delno služil svojemu 
namenu.

Ker je izredno pomanjkanje po zaprtih skladiščih, naj omenim 
še gradnjo skladišča lakov, ki je v zaključni fazi in se polovico 
objekta že uporablja za skladiščenje.

Tako upamo, da bomo z gradnjo teh dveh skladišč vsaj delno 
rešili problem skladiščenja naših proizvodov in potrebnega 
materiala.

L. F.



Sklepi samoupravnih organov
DELAVSKI SVET DO LIP BLED — (7. 5. 1980)

1. Predsednik volilne komisije Jordan Blaževič je 
poročal, da so volitve, ki so bile 8. 4. 1980, na vseh 6 voliščih 
v redu potekale.

2. Na predlog IO KOOS LIP Bled je DS izvolil za 
predsednika Janeza Cundriča, za namestnika pa Draga 
Primožiča.

3. DS je potrdil predlog IO KOOS in imenoval člane 
v izvršilne organe:

ODBOR ZA GOSPODARJENJE:
Janez STARE 
Jože REPINC 
Franc LAP 
Janez CUNDRIČ 
Jože MATJAŽ 
Danica PERIČ 
Tončka DEŽMAN 
Francka KRŽIŠNIK

TO Tomaž Godec 
TO Tomaž Godec 
TO Rečica predsednik 
TO Rečica 
TO Mojstrana 
TO Podnart 
TO trgovina 
DSSS predsednik

ODBOR ZA ORGANIZACIJO, KADRE 
IN STANOVANJA

Franc MENCINGER 
Niko TALER 
Zdravko KNAFLIČ 
Branko URH 
Peter ROBIČ 
Kati ERŽEN 
Marinka CESAR 
Miha KOMAN

TO Tomaž Godec predsednik 
TO Tomaž Godec 
TO Rečica 
TO Rečica 
TO Mojstrana 
TO Podnart 
TO trgovina 
DSSS namestnik

ODBOR ZA SPLOŠNE ZADEVE, DRUŽBENI 
STANDARD IN OBVEŠČANJE

Jože MAROLT 
Janez PREŠEREN 
Anton STARE 
Janko KAVČIČ 
Janez SODJA 
Samka ZUKIČ 
Marija VIŠEK 
Anica PRAPROTNIK

TO Rečica predsednik 
TO trgovina namestnik 
TO Tomaž Godec 
TO Tomaž Godec 
TO Rečica 
TO Mojstrana 
TO Podnart 
DSSS

4. DS je bil seznanjen s celotnim prihodkom in njegovo 
delitvijo z 31. 3. 1980 in s kazalci uspešnosti poslovanja 
ter periodični obračun potrdil.

5. V javni obravnavi so bile predlagane pripombe na 
pravilnik o knjigovodstvu, na ostale samoupravne spora
zume ni bilo pripomb.
DS je sprejel naslednje samoupravne akte:

1. Pravilnik o knjigovodstvu s spremembo:
v pravilniku se povsod, kjer piše »vodja knjigovodstva«, 

vpiše »računovodja«.
57. člen se črta, nov pa se glasi:

Ta pravilnik začne veljati, ko ga sprejme delavski svet DO.
S tem preneha veljati dosedanji pravilnik o knjigo

vodstvu, kije bil sprejet dne 8. 7. 1972.
2. Samoupravni sporazum o združevanju in odstopanju 

deviznih sredstev, ustvarjenih z izvozom v obdobju od leta 
1980 do 1985

3. Samoupravni sporazum o dolgoročnem poslovnem 
sodelovanju, o združevanju sredstev in o ustanovitvi 
trgovske komanditne družbe IPH Holzindustrie, K.G.
— Handels s sedežem v Celovcu, Avstrija

4. Samoupravni sporazum o ureditvi medsebojnih 
pravic in obveznosti pri skupnem nastopanju v firmi IPH
— Holzindustrie, Handels

5. Samoupravni sporazum o ustanovitvi posebne fi
nančne službe v SOZD

Za delegata v IPH Handels je bil imenovan Janez Pe
terman, za podpisnika samoupravnih aktov je bil pooblaščen 
direktor Franc Bajt za delegata za GLG pa je bil imeno
van Jože Lipnik.

6. DS je po obrazložitvi in namenu sporazumevanja 
sprejel:
— samoupravni sporazum o opravljanju storitev, ki pri
spevajo k večjemu deviznemu prilivu (DSSS SOZD)
— samoupravni sporazum o združevanju sredstev s Slo
venijales Ljubljana
— samoupravni sporazum o planskem in poslovnem so
delovanju s Slovenijales-trgovina Ljubljana

7. DS je po obrazložitvi sprejel spremembe politike 
prodaje za gradbene elemente, obloge, iso-span in stavbno 
pohištvo. Sprememba se uvede v poslovanje v maju 1980.

8. DS je obširno razpravljal o nastali izgubi Čementarne 
Anhovo in sprejel sklep o pokrivanju izgube. V pokritju 
izgube vlagatelji prispevajo v razmerju vloženih sredstev 
in na tej osnovi odpade na LIP Bled obveznost pokrivanja:
— za leto 1978 1,434.697,00 din
— za leto 1979 1,506.600,00 din

9. DS je dal v 15-dnevno javno obravnavo spremembe 
pravilnika o organizaciji in delu finančne službe: 

v 12. členu pod b) se doda 6. točka, ki se glasi:
»o odkupu (eskontu) vrednostnih papirjev«
47. členu se doda nov 2. odstavek, ki se glasi:

Finančna služba lahko prevzame v odkup (eskont) 
vrednostne papirje, če tako dopušča likvidnostno stanje in 
v skladu s soglasjem sveta za finančne zadeve. Odkupuje se 
lahko samo tiste vrednostne papirje, ki se jih po splošnih 
predpisih sme odkupovati. Vrednostni papirji se odkupu
jejo po eskontni meri v višini rednih bančnih obresti.

26. členu se doda nov 3. odstavek, ki se glasi:
Za plasmaje se smatra združevanje sredstev z drugimi 

za dolgoročne in kratkoročne naložbe, dajanje posojil za 
dolgoročne in kratkoročne namene in vlaganja v nakup in 
odkup vrednostnih papirjev dolgoročnega in kratkoročne
ga značaja. Za dajanje posojil in odkup vrednostnih papirjev 
se obračuna obresti po redni bančni stopnji.

10. DS je pregledal poročilo o delu sveta za finančne 
zadeve v 2-letnem obdobju in ga potrdil. Poročilo je pri
loženo zapisniku.

11. DS je pregledal predlog komisije za vrednotenje 
zahtevnosti dela in sprejel oceno DM krpanje plošč (135 
točk).

12. DS je pregledal predlog prednostnih lestvic pro
silcev za stanovanja in stanovanjsko posojilo in ju predla
gal v 15-dnevno javno obravnavo, s pripombo, da pri pro
silcih, ki prosijo za zamenjavo stanovanja, to tudi označi
mo.

Pooblastil je odbor za organizacijo, kadre in stanovanja, 
da v kolikor ne bo pripomb na rang listo za stanovanjsko 
posojilo, po preteku javne obravnave odbor posojila lahko 
takoj razdeli.

DS je razpravljal tudi o povišanju kvote za dodelitev 
posojila in le-to povišal na 120.000,00 din.

13. DS je sprejel sklep o delitvi regresa za letni dopust 
in topli obrok. Delitev regresa je naslednja:
Člani kolektiva, ki imajo

od 100— 150 točk prejmejo 2.850,-din regresa 
od 151—250 točk prejmejo 2.600,-din regresa 
od 251 dalje prejmejo 2.350,-din regresa 
Regres za prehrano se poviša od 15,-din na 17,-din 

dnevno, od 1. 4. 1980 dalje.
14. Na predlog odbora za organizacijo, kadre in sta

novanja je DS spremenil dolgoročno stanovanjsko posojilo 
Zdravka Stojca v kratkoročno, z odplačilom 10.000 din na 
leto in 4 % obrestno mero.

15. Po poročilih je DS ugotovil, da so o višini konstante 
za obračun posrednega dela za drugo tromesečje 1980 
razpravljali vsi DS TO in DSSS in le-to sprejeli.
V posamezni TO za obdobje april — junij 1980 konstanta 
znaša:
— TO Tomaž Godec Boh. Bistrica 5 %
— TO Rečica 0 %
— TO Mojstrana 5 %
— TO Podnart 5 %
— TO trgovina 0 %
— DSSS 3 %

16. DS je obravnaval prošnje
— Smučarske zveze Slovenije za pristop k podpornemu 
članstvu
— Planinske zveze Slovenije za finančno udeležbo pri 
povečanju in posodobitvi Triglavskega doma na Kredarici 
(obveznice cestnega posojila in druge obveznice)
— Skupščine občine Radovljica, Izvršnega sveta za fi
nanciranje ceste Jereka—Koprivnik
Po obrazložitvi je DS sprejel sklep
— o pristopu DO LIP Bled k podpornemu članstvu Smu
čarske zveze Slovenije z udeležbo 10.000 din letno za dobo 
5 let,
— o dodelitvi obveznic federacije Planinski zvezi Slovenije 
za povečanje in posodobitev Triglavskega doma na Kreda
rici v višini 50.000 din,
— o sofinanciranju ceste Jereka— Koprivnik z zneskom
500.000 din; o predlogu naj razpravlja DS TO Tomaž Go
dec Boh. Bistrica

Sprejel je tudi sklep o dodelitvi sredstev v višini
10.000 din v Titov sklad namesto venca.
DS TO lesna predelava »TOMAŽ GODEC« Boh. Bistrica 
(5. 5. 1980.)

1. Sklepi so v glavnem izvršeni in se potrdijo, ostanejo
pa še:

— sklep o odpisu in odprodaji osnovnih sredstev 
(sklep se bo realiziral predvidoma do konca meseca maja 
1980)

— poročilo o delu SOZD GLG Bled
Vprašanje se bo obravnavalo na enem od prihodnjih za
sedanj DS TO, rešuje pa naj se najprej v okviru TO — preko 
naših delegatov v DS SOZD.

— javna obravnava investicijskega programa za kotlov
nico se podaljša do konca meseca maja 1980

— k točki 9. — potrditev novih cen — se sprejme 
dodatni sklep:
Na predlog komisije za ocenitev nekurantnega materiala 
in izdelkov se potrdi nova prodajna cena ISO-SPAN zida
kov 240 in 300 — II. kvalitete 36,00 din/kom Cena je fco 
TO in velja od 15. 4. 1980 dalje.

2. DS TO ugotavlja, da je periodični obračun I— III 
1980 ugoden, delitev dohodka in čistega dohodka je v 
skladu s samoupravnimi akti in zakoni, zato se ga potrdi.

3. Za drugo tromesečje 1980 se sprejme za B grupo 
TO »TOMAŽ GODEC« Boh. Bistrica, konstanta 5 %.

4. 1. Predlog sistemizacije kovinskega obrata se potrdi.
(N adaljevanje na 4. strani)

Stabilizacija 
ni samo 

omejevanje 
porabe

Posebne strokovno poli
tične skupine so v minulem 
obdobju obiskale TOZD v naši 
občini in ocenile, da je pri
pravljenost delavcev za izva
janje stabilizacije velika. Do
sledno so se opredelili, da mo
ramo bremena stabilizacije 
razporediti čim bolj enako
merno, tako da bo prav vsakdo 
doprinesel svoj delež. Od do
slednosti izvrševanja sprejetih 
stališč ter od stalne družbe
nopolitične aktivnosti, posebej 
v sredinah, kjer je omahovanje 
večje, od zavzetosti vseh de
lavcev, ter koordinirani akciji 
od TOZD do Občinske skup
ščine in izvršnega sveta, bo v 
veliki meri odvisno, kakšni 
bodo končni rezultati.

Ob oblikovanju planov 
razvoja moramo biti skrajno 
previdni, da ne bi stabilizacije 
zožili zgolj na omejevanje po
rabe. V resnici gre za veliko 
več, gre za dolgoročno stabi
liziranje gospodarstva s pre
strukturiranjem proizvodnje, 
večjo produktivnostjo in dru
gimi kvalitetnimi dejavniki, ki 
pa niso stvar enoletne akcije, 
pač pa srednjeročnega planira
nja in razvoja.

Do konca februarja je 90% 
OZD pripravilo z resolucijo in 
dogovorom o družbeni usmerit
vi dohodka usklajene letne pla
ne in stabilizacijske programe. 
Medtem, ko so stabilizacijski 
programi Verige, Plamena, 
El monta, Zdravstvenega doma 
Bohinjska Bistrica konkretni, 
pesti vse ostale ravno nekon- 
kretnost. Letnih planov isto
časno z zaključnimi računi niso 
sprejeli v: TOZD Komunala 
Radovljica, ßolnica Begunje, 
Plamen Kropa, Turist Progres 
TOZD Engineering in TOZD 
Žičnice Kobla, Obrtno gradbe
no podjetje Grad Bled. Ne
usklajene plane z resolucijo 
ali dogovorom o družbeni 
usmeritvi dohodka pa so spre
jeli v Kemični tovarni Podnart, 
Zavodu za urbanizem Bled, 
Ključavničarstvu Radovljica, 
Mizarstvu MIRA Radovljica 
in morda še kje.

Da se stabilizacija ne bi 
omejila zgolj na uresničevanje 
dogovora o družbeni usme
ritvi dohodka bodo OOZS 
vztrajala v vključevanju hitrej
šega in boljšega povezovanja 
združenega dela, usmeritev v 
investicije, ki bodo zagotav
ljale prestrukturiranje proiz
vodnje, intenzivnega zaposlo
vanja, izboljšanje delovnih 
pogojev tehnologije, povečanja 
deleža lastnih sredstev v inve
sticijah v srednjeročne plane. 
Stalno bodo spremljale stabi
lizacijsko obnašanje in samo
upravne odnose, prav tako 
tudi izvršni odbor in predsed
stvo občinskega sveta ZSS.

Nadvse pomembno je, da 
bo pretok informacij iz te
meljnih celic — združenega 
dela, preko OO ZSS, OO ZK 
do občinskih družbenopolitič
nih organizacij, predsedstva 
OSZS koordinacijskega od
bora pri OK SZDL, komi
teja OK ZK, izvršnega sveta 
in občinske skupščine kar naj
bolj hiter in učinkovit in oboje
stranski. Izvršni svet pa naj 
povratno informira kako se 
izvršujejo stabilizacijska gi
banja.



(Nadaljevanje s 3. strani)

2. Potrdi se sklep I. zasedanja DS TO, da se iz kovinskega 
obrata v novo vzdrževalno delavnico prenese naslednjo 
strojno opremo:
— phalni stroj
— veliki šeping
— strojna žaga
Rok za popravilo strojev: 31.5. 1980.

3. Potrdi se predlog komisije, ki naj pripravi predlog 
prerazporeditve zaposlenih iz kovinskega obrata na vzdrže
vanje, v sestavi:
—  Taler Niko
— Hodnik Jože
— Podlipnik Franc
— Mencinger Ludvik
V komisijo se imenuje še tov. Repe Jakob — direktor TO.
4. Sistemizacija oddelka za vzdrževanje in investicije se 
potrdi s tem, da se dela in naloge »strugar I« in »strugar II« 
ponovno posreduje v 15-dnevno javno obravnavo.
5. Sistemizacija kovinskega obrata in oddelka za vzdrže
vanje in investicije velja od 1. 6. 1980 dalje.
6. S prerazporeditvijo vzdrževalcev s 1. 5. 1980 v novo 
vzdrževalno delavnico preneha veljati razporeditev vzdrže
valcev po obratih.

5. DS TO na podlagi obravnave potrjuje:
— predlog cenika elementov za izdelavo vidnih betonskih 
površin, pakiranih in paletiziranih
— predlog cenika opažnega sistema STIK — 4

Cenika bosta veljala od dneva pridobitve potrebnega 
soglasja Zveznega zavoda za cene.

Cene elementov za izdelavo vidnih betonskih površin
— II. kvalitete ostanejo nespremenjene.

6. DS TO na podlagi obravnave posreduje v 15- 
dnevno javno obravnavo:
1. Predlog organizacijskih sprememb oddelka priprave 
proizvodnje, kontrolne službe in vzorčne delavnice
2. Predlog organizacije dela in nagrajevanja viličarjev.

DS TO, lesna predelava Rečica (29. 4. 1980.)

1. Ponovno se zadolži vodja odd. za vzdrževanje in 
investicije TO, vodja odd. za splošne zadeve ter direktorja 
TO da do 31. 5. 1980 rešijo problem mazanja strojev.

2. Poročilo o očiščevalni akciji je DS vzel na znanje, 
obenem pa apelira na vse zaposlene, da red in čistočo 
vzdržujejo celo leto.

3. DS je bil seznanjen s poročilom o volitvah v samo
upravne organe TO;

1.) v delavski svet TO Rečica 
2.) v delavsko kontrolo TO

4. Za predsednika DS TO Rečica je bil soglasno izvoljen 
Franc Boris, za njegovega namestnika pa Burja Alojz,

5. V izvršilne organe DS TO Rečica so bili izvoljeni 
naslednji člani:

Odbor za delovna razmerja
1. Colja Franc — predsednik 4. Mulej Jože — član
2. Rutar Albin — član 5. Repe Amalija — član
3. Godec Ciril — član

Komisija za določanje pavšalne odškodnine
1. Dežman Marko — predsednik
2. Knaflič Zdravko — član
3. Trojar Andrej — član

Poleg navedenih organov je DS imenoval tudi odbor 
za ljudsko obrambo in družbeno samozaščito.

6. Zahtevek za varstvo pravic delavca Černe Franca 
in Robič Antona na izrečen disciplinski ukrep*»denarne 
kazni« v višini 8 oz. 5 % na akontacijo osebnega dohodka 
meseca aprila je bil zavrnjen kot neutemeljen.

7. DS TO je obravnaval poročilo o rezultatih gospo
darjenja v prvem tromesečju leta 1980 ter ugotovil, da je 
predlagana delitev celotnega prihodka v skladu z zakonski
mi predpisi, našimi internimi samoupravnimi akti ter 
sprejetim planom za leto 1980.

8. V skladu s pravilnikom o osnovah in merilih za 
razporejanje čistega dohodka in delitvi sredstev za OD v 
TO Rečica se za izenačitev meril neposrednih in posrednih 
del v TO Rečica določi za naslednje mesece letošnjega 
leta konstanta 0. V kolikor bi nastopila prevelika odstopanja 
v plus ali minus, bo DS o konstanti ponovno sklepal.

9. Sprejme se SS o poslovnem sodelovanju in zdru
ževanju sredstev na dohodkovni osnovi med LIP Bled, 
TO Rečica in OZD Šipad, tovarno vezanih plošč Zvornik 
v besedilu, kot je bil predložen v obravnavo. Za podpisnika 
se pooblašča direktorja DO ing. Franca Bajta.

10. Iz sredstev za investicije, s katerimi TO razpolaga 
se nabavi brusilka za furnirana vrata ter hladilna skrinja za 
osvežilne pijače.

Odbor za splošne zadeve, družbeni standard in obveščanje 
(16. 5. 1980)

1. Ker je za to poletno sezono prispelo veliko več 
prijav kot pa je na voljo prostih kapacitet, je odbor določil 
kriterije za razporeditev v kamp prikolice:
— na zaposlenega člana v DO 20 točk
— za vsakega družinskega člana 10 točk
— za vsakih 5 let delovne dobe 1 točka
— prednost imajo tisti, ki v prikolicah še niso letovali. 

Odbor je sprejel še naslednje sklepe:
1. Vse člane kolektiva, ki niso bili razvrščeni v prikolice, 

je treba o tem čimprej obvestiti, s pripisom, da imajo 
možnost letovati pred 27. 6. in po 8. 9. 1980.

2. Do konec oktobra je treba pripraviti osnutek pra
vilnika za raporejanje v počitniškem domu in prikolicah.

3. V Navodilo o uporabi in vzdrževanju prikolic je 
treba vnesti dodatno točko o uporabi gasilnega aparata.

4. Zaradi takšnega odmeva za letovanja v prikolicah 
je odbor predlagal, naj splošna in finančna služba pripravita 
predlog o vplačilu 4 prikolic za prihodnje leto.

2. Odbor je povišal ceno enodnevnega bivanja v koči 
v Vratih iz 30,00 din na 50,00 din.

Volitve v samoupravne organe
V samoupravne organe TOZD in DO so bili izvoljeni:
Samoupravni
organ TO Tomaž Godec: TO Rečica TO Mojstrana TO Podnart TO Trgovina DSSS

DS TO Arh Francka 
Fornazarič Cilka 
Hožič Ivan 
Malej Pavel 
Murovec Anton 
Odar Pavel 
Pretnar Sonja 
Repinc Jože 
Repinc Valentin 
Rozman Franc 
Rozman Janez 
Štros Martin 
Teraž Ivanka 
Zalokar Anton 
Zavodnik Lovro

Ambrožič Jože 
Burja Alojz 
Dežman Marko 
Franc Boris 
Jakopič Franc 
Jakopič Janez 
Poljanec Kati 
Potočnik Poldka 
Rutar Albin 
Skalič Marinka 
Soklič Franc 
Vidic Jakob

Cuznar Jože 
Lojevec Miro 
Makovec Jože 
Mežik Jože, ml. 
Ravhekar Tomaž 
Rekar Ivanka 
Subotič Radenko

Čufar Franc 
Glavendekič Nedeljko 
Intihar Jože 
Malivojevič Jevto 
Mitrič Vida 
Sitar Franc 
Urbanč Pavla 
Varl Janez 
Vidakovič Štefan

Zbor delavcev Benčina Irena 
Frelih Nada 
Godec Ivica 
Kovačič Mara 
Kraigher Ciril 
Krušič Elči 
Kunej Jelka 
Mozetič Miran 
Peterman Bernarda 
Peterman Marija 
Pintar Miro

Odbor SDK 
TO

Črnko Jože 
Odar Jože 
Sedlar Ivica 
Sitar Alojz 
Smukavec Anton 
Urbanc Franc 
Vidmar Marija

Bokal Milena 
Golc Anton 
Kocjančič Ivanka 
Lomovšek Ivan 
Peteh Ivan

Bratina Stane 
Jeglič Stanko 
Mežik Jože, st. 
Milonik Janez 
Šavs Marjan

Božič Tilka 
Golob Vencelj 
Goričan Anton 
Kordež Matevž 
Šlibar Janez

Zbor delavcev Banko Štefan 
Mohorič Anica 
Plemelj Franc 
Pretnar Marjana 
Urankar Marija

DS DO Dobravec Anton 
Kovačič Janez 
Strgar Alojz 
Šorli Peter 
Štros Stanko 
Žitnik Janez

Ažman Stanko 
Cundrič Janez 
Dežman Franc 
Justin Janko

Lojevec Miro 
Ravhekar Tomaž

Glavendekič Nedeljko 
Repe Anton

Prešeren Janez Koselj Ivanka 
Primožič Drago

Svet za finance Iskra Ljuba 
Veber Anica

Potočnik Janko 
Železnikar Anton

Košir Mihaela Lušina Irena Poljanec Metka Smukavec Miro 
Toman Jože

Odbor SDK Medja Janez Poklukar Janez Jeglič Stanko Čufar Franc Prešeren Milena Čuden Vinko
Disciplinska 
komisija DO

Jensko Janez 
Kravanja Anton 
Zalokar Zdravko

Bajc Bogo 
Čop Anton 
Jan Janez

Brane Janez 
Kopavnik Alojz 
Kovačec Polde

Černe Marjeta 
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ZRVS
Zveza rezervnih vojaških 

starešin občine je svojo de
javnost in prizadevanja usme
rila v krepitev položaja in vlo
ge krajevnih in osnovnih orga
nizacij ter aktivov rezervnih 
vojaških starešin v osnovnih 
šolah in organizacijah združe
nega dela. V okviru te usme
ritve je bila zlasti pomembna 
krepitev idejnopolitičnih osnov 
splošne ljudske obrambe, 
varnosti in družbene samo
zaščite.

V preteklem letu smo do
segli vzpodbudne rezultate na 
vseh področjih delovanja naše 
organizacije. Med najpomemb
nejše naloge sodi skrb za idejno
politično in splošno vojaško 
usposabljanje. Udeležba na 
predavanjih, taktično-orienta- 
cijskih pohodih, izpitih in 
drugih akcijah boljša kot pre
teklo obdobje. Z akcijo pri
dobivanja novih naročnikov 
revije Naša obramba smo v 
zadnjih, treh mesecih pridobili 
73 novih naročnikov med 
člani ZRVS. Ugotovljeno je 
bilo nekaj pomanjkljivosti, ki 
jih je konferenca kritično oce
nila.

Občinska konferenca je 
sprejela naslednje sklepe:

1. Občinska konferenca 
ZSMS Radovljica organizira 
skupni sestanek predstavnikov 
občinskih konferenc ZSMS, 
ZB NOV in ZRVS, da se na 
njem skoordinira program so
delovanja v skupnih akcijah 
za vse leto.

2. Na konferencah osnovnih 
in krajevnih organizacij je 
potrebno:

— obravnavati poročila 
predsednika, predsednikov 
komisij in oceniti delo orga
nizacije,

—  obravnavati program 
občinske konference ZRVS 
za leto 1980, ki ga je sprejela 
letna konferenca in ga dopolniti 
z nalogami krajevnega značaja,

— obravnavati člane, ki ne 
prihajajo na strokovno vzgojo; 
od njih zahtevati izjavo, da po
vedo, zakaj so neaktivni, ta 
stališča obravnavati in sprejeti 
v zvezi s tem ustrezne sklepe,

— obravnavati krajevne 
stabilizacijske programe s tem, 
da se osnovne in krajevne orga
nizacije v celoti vključijo v 
napore za njihovo izvedbo, 
KS pa nuditi vso pomoč, da se 
v teku leta realizirajo,

— člani ZRVS bodo mo
rali v letu 1980 še posebej 
pridno proučevati strokovno 
gradivo, objavljeno v reviji 
Naša obramba; zato je potrebno 
na letnih konferencah ugotovi
ti, ali so vsi člani naročeni na 
to revijo in zahtevati od tistih, 
ki revije ne prejemajo v druži
ni, da to store takoj,

— z odborom za ljudsko 
obrambo in družbeno samo
zaščito pri KS je treba izdelati 
program, kako čimprej zaklju
čiti akcijo »Revija Naša ob
ramba v vsako slovensko dru
žino« in po tem programu 
tudi delati,

3. Predsedstvo OK ZRVS 
bo v krajevnih organizacijah 
Bled in Lesce ter v eni od enot 
TO skušalo ugotoviti razpo
loženje članov do dela in uspo
sabljanja v naših organizacijah. 
Analiza bo posredovana vsem 
KO ZRVS.

4. Več pozornosti je treba 
posvetiti delu aktivov ZRVS 
na osnovnih šolah in OZD.

Blaževič



Zapiski iz seminarja za tajnice 
(Bled, 15.4. do 18.4.1980)

Življenje v kolektivu:

Sredi aprila je na Bledu po
tekal seminar za tajnice, kate
rega je organizirala Delavska 
univerza Boris Kidrič iz Ljub
ljane. Ker je bilo premalo pri
jav za začetni seminar, so zdru
žili snov v predavanjih za obe 
skupini (začetna in nadalje
valna). Program je bil zelo 
pester in poln življenjskih ter 
delovnih navodil, napotkov 
ter izkušenj, katera so uresnič
ljiva v vsakodnevnem poslo
vanju v biroju oziroma po do
mače v pisarnah.

V povzetku in po zapiso
vanju v notes, bi vam rada 
opisala prvo terno ODNOSI 
V KOLEKTIVU, katero je 
razlagal tov. Hrovat:

Velikokrat smo že slišali, 
da mora človek živeti za družbo 
in v koraku z njo, kajti njen 
sestavni del je in bo tudi 
vnaprej. V njej živi in deluje 
bolj ali manj odmaknjen, ven
dar kot socialnemu bitju z naj
višjo inteligenco med živimi 
bitji mu je družba sila po
membna in potrebna.

Življenje med ljudmi se 
zaradi različnosti značajev, 
interesov, človekovih prepričanj 
o vseh vprašanjih zapleta, na
stajajo nesoglasja in prepiri. 
Svoja stališča, ideje, izkušnje 
prenašamo na druge ljudi. Tako 
se razširjajo elementi osebnosti.

Odnosi v kolektivu v da
našnjem času hitrih sprememb 
in prilagajanj so odnosi v ka
teremkoli kolektivu pomembni 
ter odločujoči. Poznamo ljudi, 
ki se zatečejo v samoto, se za
pirajo vase, pravimo jim, da 
imajo nizek socialni kvocient. 
Medtem pa ostalim (ti brez 
družbe ne bi mogli živeti) pra
vimo, da imajo visok socialni 
kvocient.

Razumeti moramo pojem: 
»socialna klima« v skupini kot 
npr. v nekem kolektivu. To je 
vzdušje med delavci na hlad
nejši ali toplejši ravni, o na
petostih, sporazumevanjih ter 
njihovih morebitnih konfliktov. 
Tako se ob prihodu v neko 
pisarno kaj kmalu prepričamo, 
ali tam vlada živahnost in ve
drina ali pa je čutiti molk in 
brezbrižnost.

Iz socialnega vidika ločimo 
odnose človeka do sočloveka 
na dva dela: v razumsko smer 
in čustveno smer. Na tej ravni 
pa so v organizacijah združe
nega dela večje ali manjše na
vezanosti, ali pa v nasprotni 
smeri občutljivosti ter pre
pirljivi izpadi. Ločimo tudi 
formalne in neformalne skupi
ne, organizacija združenega 
dela spada med formalne sku
pine. Te so postavljene po pra
vilih, smotrih, zakonih, dolo
čene so pravice in dolžnosti s 
samoupravnimi akti. Tu je 
sistematično urejena delitev 
dela.

Delavec je torej član naj
manj ene formalne skupine — 
to je OZD ali pa so še člani 
sindikalne organizacije. Ker 
pa razni organi zahtevajo tudi 
razne funkcije ter delitev dela, 
so posamezniki člani tudi po 
drugih formalnih skupinah. 
Ker smo ljudje razumska bitja, 
prihaja med nami tudi do si
tuacij, ki jim pravimo s tujko 
»KONFLIKTI«.

Za zdravo človekovo oseb
nost je značilno lastno prepri

čanje in ko človek izraža svoje 
mnenje, ki si ga je nabral 
z življenskimi izkušnjami, ga 
posreduje neki skupini, je celo 
zdravo nesoglasje. Toda, ko se 
mnenja izmenjujejo med 
ljudmi — pojav konflikta pre
rašča v osebne spore.

Pogosto se javljajo neso
glasja med nadrejenimi ter 
podrejenimi, nižje in višje 
izobraženimi, mladimi ter 
starejšimi, meščani in vaškimi 
ljudmi ipd. Ljudje postajajo 
nezadovoljni in zvračajo kriv
do na druge, sami vase se ne 
poglabljajo.

Za vzdušje v delovni skupini 
(ki se kaže kot osnovna celica 
neke organizacije) znaki ne
zadovoljnega delavca sprožijo 
lahko težke posledice: znižanje 
delovne morale, pade delovna 
storilnost, izostanki od dela, 
resno obolenje. Najhujša je 
stopnja, ko je prizadeta člove
kova osebnost, ko je duševnost 
v krizi. Tak človek lahko za
pade v psihosocialno travmo 
(užaljena je človekova oseb
nost).

V vsaki organizaciji zdru
ženega dela je včasih (ponekod 
redno, drugod le včasih) vzduš
je med delavci viharno. Zdrav 
človek z dobrimi živci lahko 
prenaša takšne tegobe, da nekdo 
toži in vpije ter se dere vse

vprek. Tak zna ohraniti mir in 
lahko zdrži v hitro spreme
njenem delovnem tempu. Tako 
je prav, da človeku, ki se zelo 
razburi, pustimo, da se »izdere«, 
če ga mirno poslušamo in 
molčimo, bo prej ali slej utihnil. 
Za prepir morata vedno biti 
dva, to vemo tudi iz privatnega 
življenja. Človek s srčno mo
ralo bo razumel in se bo znal 
pravilno obnašati v situacijah 
nesoglasij.

Predavatelj tov. Hrovat je 
zelo zanimivo podal nekaj 
važnih napotkov za lepše in 
večje razumevanje v življenju 
kolektiva:

— vzajemnost in solidarnost
— gledamo človeka, saj 

ima vsakdo tudi nekaj dobrih 
lastnosti

— pohvala boža, kritika 
reže (kadar res ni umestna)

— pri stresnih situacijah 
blažilno vplivajmo

— izogibajmo se tovariševe 
»šibke« točke

— naj ne bo naša osnovna 
obramba zbadanje in »zafrka
vanje«

Tajnica je prav gotovo tista 
osebnost, ki veliko dela z 
ljudmi, zato pričakujemo od 
nje, da bo pozorna, prijazna, 
iznajdljiva, potrpežljiva. Ona 
naj bi dajala prave in ustrezne 
informacije, da bo urila svoj 
spomin, skratka da bo učinko
vala kot pomoč nadrejenim in 
vsem v kolektivu.

Njena vloga naj predstavlja 
trdno vez med strankami ter 
vodstvom podjetja.

(se nadaljuje)
Vesna

Komunistična partija 
Jugoslavije je Titova 

partija
»Naredil sem le to, kar mi je 
nalagala vest komunista in 
dolžnost revolucionarja!«

UTO

Josip Broz se je rodil maja 
1892 v Kumrovcu, kot sin 
očeta Hrvata in matere Slo
venke v precej številni družini. 
Po končani osnovni šoli je 
odšel s trebuhom za kruhom. 
Izučil se je za ključavničarja, 
se zaposlil v Sisku, potem pa, 
kot je bilo takrat v navadi, 
odšel po svetu. Obšel je Hr- 
vatsko, Slovenijo, Avstrijo, 
Češko, že v Sisku pa se je v 
svojem 18. letu pridružil de
lavskemu gibanju in vstopil 
v social demokratsko stranko.

Med prvo svetovno vojno je 
moral kot borec v zapor, 
pozneje pa je bil ranjen in 
zajet na ruski fronti. Tu se je 
pridružil boljševikom v okto
brski revoluciji, spoznal vlogo 
revolucionarnih množic ter 
nove oblike njihovega organi
ziranja v revolucionarnem gi
banju. 1920. leta se je, ob po
vratku v domovino, vključil 
v tedaj že ustanovljene vrste 
Komunistične partije Jugosla
vije. Prebrodil je Bjelovar, 
Kraljevico Smederevsko Pa- 
lanko, itd., postal sindikalni 
funkcionar in zatem član mest
nega komiteja zagrebške orga
nizacije. Na osmi zagrebški 
mestni partijski konferenci 
1928. leta se je odločno zavzel 
za nov koncept vloge, strukture, 
politike in metode dela KPJ. 
Za osnovo'' teh metod je dal 
enotnost delavskega razreda, 
ter partijo kot idejno in poli
tično enotno borbeno silo, 
osvobojeno oportunizma

sektaštva, dogmatizma in 
frakcionaštva. Oktobra 1928 
je bil zopet aretiran in obsojen 
na pet let na znanem bombaškem 
procesu. Njegov komunistični 
nastop je postal zgled, kako 
se mora komunist držati pred 
razrednim sovražnikom. Takoj 
po prihodu z robije leta 1934 
je Tito, kot član pokrajinskega 
komiteja KPJ za Hrvatsko in 
kmalu zatem tudi kot član 
politbiroja CK KPJ, že tedaj 
veliko prispeval k novim po
zitivnim spremembam v delo-

i m

vanju naše partije. Jeseni 1936 
je Tito kot organizacijski sekre
tar CK prevzel odgovornost za 
delo partije v domovini. Nje
gove pobude za notranjo utrdi
tev partije ter za njeno učinko
vitejše prodiranje v politično 
življenje dežele so kmalu 
močno okrepile celotno partij
sko aktivnost. Znano je, kakš
nega pomena za naš skupni 
razvoj so bili Titovi pogledi na 
nacionalno vprašanje in med
nacionalne odnose. Na usta
novnem kongresu KP Hrvatske 
je Tito poudaril, da med inte
resi delavskega razreda in 
interesi ljudstva ne more biti 
protislovij, da je delavski 
razred življensko zainteresiran 
za popolno nacionalno svobodo 
svojega in vseh drugih narodov, 
posebno pa za bratstvo in 
enotnost narodov Jugoslavije. 
Avgusta 1937 je Tito prevzel 
vodstvo Komunistične partije 
Jugoslavije. V kratkem času 
pred izbruhom nove svetovne 
vojne, je KPJ pod njegovim 
vodstvom prerasla v splošno 
nacionalno silo, sposobno 
odločilno vplivati na nadaljni 
zgodovinski razvoj. Posebno ve
lja poudariti Titov vizionarski 
koncept bližajoče se Jugoslo
vanske revolucije. Iz bitke z 
Kominterno je Tito izšel s še 
trdnejšim prepričanjem, da je 
pot, po kateri je popeljal našo 
partijo edina pravilna in da je 
partija za svojo politiko in 
akcijo odgovorna predvsem 
svojemu delavskemu razredu 
in ljudstvu. Tako so pro
gramska stališča pete državne 
konference KPJ oktobra 1940 
nakazovale smeri neposrednih 
priprav partije, delavskega 
razreda in narodov Jugoslavije 
za odločen boj, ki se je pribli
ževal, enoten osvobodilni boj 
narodov in narodnosti Jugo
slavije, ki je bil že od vsega 
začetka hkrati tudi izraz teženj 
in hotenj vsakega naroda in 
narodnosti posebej. Kot ko
mandant vrhovnega štaba na
rodnoosvobodilnih partizanskih 
odredov Jugoslavije, je Tito 
izdelal strategijo oborožene
ga boja. Bistvo tega koncepta 
je bilo, da se s partizansko 
vojsko popelje ljudstvo v vsta
jo in tako ustvarjajo pogoji za 
preraščanje vstaje v vseljudsko 
vojno. Odločno je zavrnil 
pojmovanja, po katerih ne bi 
bilo treba iti v vstajo, marveč 
se bojevati proti okupatorju z 
diverzijami in sabotažami ali 
z gverilskimi skupinami. Zgo
dovina je dala Titu prav. Vzpo
redno s prvimi uspešnimi

akcijami partizanskih odredov 
so nastajali organi nove, ljudske 
oblasti — narodnoosvobodilni 
odbori. Zgodovinski sklepi 
drugega zasedanja AVNOJ 
v Jajcu so položili temelje novi 
Jugoslaviji na federativni 
osnovi. Tako so narodi in na
rodnosti Jugoslavije pod Ti
tovim vodstvom postali sredi 
okupirane Evrope suvereni 
gospodarji svoje usode in dali 
vedeti vsem, da nihče razen 
njih ne more delati nobenih 
načrtov o prihodnosti Jugo
slavije. Pod Titovim vodstvom 
se je Jugoslavija iz majhne in 
zaostale balkanske province 
dvignila na raven neodvisne 
in samozavestne socialistične 
države, domovine svobodnih 
ljudi in enakopravnih narodov. 
V povojnem revolucionarnem 
razvoju je morala naša država 
premagati številne notranje in 
zunanje težave. Zaostalost in 
strahotno vojno uničenje sta 
zahtevali izjemno delavnost 
in številne samoodpovedi 
delavskega razreda in najširših 
ljudskih množic, da bi dosegli 
tisto kar imamo danes. Na
rodni dohodek se je v letih 
1947—1979 povečal za več 
kot štirikrat, industrija za več 
kot osemnajstkrat, družbeni 
sektor v kmetijstvu razpolaga 
danes z vrhunsko tehnologijo 
v svetu. Vse to kaže, da je Ju
goslavija pod Titovim vodstvom 
dosledno uresničevala težnje 
in interese delavskega razreda 
in naširših delavskih množic, 
da je izvedla globoke družbene, 
revolucionarne spremembe in 
ustvarila najboljše možne druž
bene in ekonomske temelje za 
nadaljnji vsestranski socialistič
ni samoupravni razvoj.

Tito je izhajal iz Marxove 
misli, da morajo biti novi druž
beni odnosi delo delavskega 
razreda in delovnih ljudi, zato 
je pravočasno spoznal nevar
nosti birokratskega izkrivljanja 
centralistične državne oblasti. 
Izročitev podjetij v upravljanje 
delavcem torej ni bilo sklepno 
dejanje v procesu boja za so
cialistične odnose, marveč, 
kakor je poudaril Tito, samo 
še en korak naprej h komu
nizmu. Nov družbenoeko
nomski položaj delovnega 
človeka in samoupravljanje 
delavcev v proizvodnji, sta 
bila podlaga revolucionarnih 
sprememb tudi v političnem 
sistemu. Tito se je odločno 
zavzemal za kar najbolj ne
posredno vključevanje de-

(N adaljevanje na 6. strani)

in Tito se zahvaljuje z.a imenovanje za maršala (Jajce 29. nov. 1943)



Tito podpisuje deklaracijo o proglasitvi FLRJ (29. nov. 1945)

(N ada ljevan je  s 5. s tra n i)

lovnega človeka v izvajanje 
oblasti, od uvedbe zborov 
proizvajalcev v skupščinski 
sistem, graditve komunalnega 
sistema, do današnjega de
legatskega sistema kot bistva 
socialistične samoupravne de
mokracije. Tito ima zgodo
vinske zasluge za dosledno 
uresničevanje načela o nacio
nalni suverenošti in enako
pravnosti narodov in narodno
sti, republik in pokrajin v naši 
večnacionalni skupnosti. Iz
jemno veliko je Titovo delo 
na področju mednarodnih 
odnosov. To delo je neločljiv 
del najnaprednejših družbenih, 
političnih in idejnih gibanj 
našega stoletja, dobe sociali
stičnih in nacionalnih osvobo
dilnih revolucij, dobe socia
lizma kot svetovnega procesa.

V Beogradu se je 8. maja 
1980 ob 15.15, nad krsto pred
sednika republike Josipa Broza 
Tita zaprl pokrov marmornate 
grobnice. V Užički 15 je sedaj 
dom Tita, človeka ki je umrl, 
vendar bo v srcu in ravnanju

dvaindvajsetih milijonov Ju
goslovanov živel naprej. Od 
njega se tisti dan ni poslovilo 
samo več kot milijon Beograj
čanov, ni se poslovila samo 
vsa Jugoslavija, od državljana 
sveta se je poslovil ves svet. 
Tri milijarde sedemsto milijo
nov ljudi je predstavljalo več 
kot tristo državnikov, politikov 
in diplomatov, ki so prišli v 
Beograd, da bi se poslovili od 
Josipa Broza Tita, graditelja 
neuvrščenosti, borca za mir in 
sožitje med narodi.

Tito je bil legenda že za 
življenja, sedaj pa je prešel v 
legendo zgovodine, med njene 
vrhove. Koje odšel od nas, nam 
je zapustil dediščino, svoje 
orjaško revolucionarno delo, 
s katerim smo vsi mi, vsi naši 
delovni ljudje, vsi narodi in 
narodnosti naše svobodne in 
ponosne države zrasli v granitno 
enotnost, ki je ni več mogoče 
z ničemer omajati. To veliko 
delo je tudi porok naše pri
hodnosti, zato z vedrino in 
optimizmom gledamo v jutrišnji 
dan.

Odar Bogomir
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Večno žive tisti, ki so v svojem 
življenju naredili kaj dobrega in 
Tito je človek, ki bo živel večno

»Zelo si moramo prizade
vati, da bi uresničili tisto, kar 
želimo, kar smo si postavili za 
cilj v tem in prihodnjih letih. 
To moramo doseči. To leto 
bo za nas težko. Da bi prema
gali težave, s katerimi se sreču
jemo, moramo angažirati vse 
umske in fizične sile naših ljudi. 
Mi smo majhna država, toda 
država, ki ni revna. Jugoslavija 
je bogata, potencionalno zelo 
bogata. Treba je samo več de
lati, treba je več discipline, več 
varčevanja. Kajti mi smo zelo 
razsipni.

Prepričan sem, da se strinjate 
z mano, ko pravim, da v leto 
1980 stopamo enotni, kot 
smo bili med vojno in v vseh 
povojnih letih. Zaradi te enot
nosti se ne bojimo ničesar!«
(Iz Titove zdravice na kosilu 
v Karadjordjevem 1. januarja 
leta 1980)

Tita ni več, ostalo pa je nje
govo delo, samoupravljanje, 
trden, neodvisen in suveren 
mednaroden položaj Jugo
slavije, ostala je neuvrščenost. 
Naša dolžnost je, da na vsem 
tem gradimo tudi v pri
hodnje. Odločni in sposobni 
smo, da dalje gradimo in razvi
jamo sistem socialističnega 
samoupravljanja ter da raz
širjamo vlogo in oblast de
lavskega razreda, delovnih 
ljudi in občanov. Še naprej 
bomo razvijali družbenoeko
nomske in materialne temelje, 
ki bodo delovnim ljudem omo
gočali, da bodo v okvirih sa
moupravne demokracije svo
bodno in samostojno izražali 
svoje potrebe in interese. S 
tem utrjujemo družbeno dogo
varjanje in samoupravno spo
razumevanje kot trdno podlago, 
na kateri se gradi enotnost 
naših pogledov na smeri našega 
razvoja, iz katerega izvirajo. 
To pa nikoli ni bil in tudi ne bo 
spontan proces, temveč bodo 
morale subjektivne sile nasto
pati kot gibalna sila progre

sivne, demokratične, kulturne, 
socialne in druge akcije množic.

Pred nami je veliko nalog, 
od zmanjšanja deficita v bla
govni menjavi s tujino in po
večanja izvoza, pa do sprejetja 
novega srednjeročnega plana. 
Možnosti za uspešno izpolnje
vanje planov ter za opravljanje 
družbenih in političnih nalog 
so se realno povečale, ker je 
tako očitno zrasla zavest in 
odgovornost delovnih ljudi, 
zavzetih za trajno in nenehno 
bogatenje Titovega dela —

Muzej talcev v Begunjah je 
bil ustanovljen 8. maja 1960. 
leta na pobudo takratnega 
Okrajnega odbora ZZB NOV 
za Gorenjsko v Kranju, ki jo je 
sprožil na številne želje preži
velih zapornikov in njihovih 
svojcev.

Muzej so preuredili v pri
tličnih prostorih begunjske 
graščine v kateri je bila pred 
vojno ženska kaznilnica, med 
nemško okupacijo v letih 1941 
do 1945 pa spremenjena v ge
stapovske ječe.

Begunjski zapori, kjer so 
nacistični zločinci počeli naj
hujša trpinčenja in poniževa
nja jetnikov, so postali pojem 
trpljenja in smrti za ves sloven
ski narod. Z vse Gorenjske, pa 
tudi iz drugih slovenskih po
krajin so sem vodili ujete par
tizane in njihove somišljenike, 
rodoljube in druge osumljence. 
V vojnih letih je v Begunjah 
12.134 zapornikov, od kate
rih okoli 2.300 žena in 4.050 
otrok čakalo na smrt. Tod so 
bili zaprti tudi organizacijski 
sekretar CK KPS Tone Tomšič 
in člani centralnega komiteja 
Vida Tomšič, Mica Šlander, 
Pepca Kardelj in Miha Marinko. 
Zajeta v teh zaporih sta bila tudi 
sekretar KPS za Gorenjsko 
Tone Dolinšek-Metod in prvo-

bratstva in enotnosti, samo
upravljanja in neuvrščenosti.

Zavedajoč se teh odgo
vornosti, bomo nedvomno 
hitreje našli rešitve za števil
ne protislovne situacije, kar 
zahteva tudi več komunistične 
zavesti, medsebojnega zaupanja 
in sodelovanja, skratka vrline, 
ki so že postale temelji številnih 
dogovorov in sporazumov. 
Jamstvo za to so Titova zveza 
komunistov in delovni ljudje 
Titove Jugoslavije.

Odar Bogomir

borec ter organizator bohinjske 
vstaje Tomaž Godec.

Celice-bunkerji, ki so danes 
spremenjene v Muzej talcev, so 
bili najstrašnejši del begunjske 
mučilnice. V ta del so zapirali 
težje jetnike, ki so jim namenili 
usbdo talcev, ali pa so jih dolo
čali za odgon v nemška tabori
šča smrti. Pod streli v graščin
skem vrtu in v bližnji dolini 
Drage jih je omahnilo 849, v 
koncentracijska taborišča pa 
so odtod poslali 5100 jetnikov, 
od katerih jih je le slaba dese
tina preživela in se vrnila domov.

Jetniki v begunjskih zaporih 
so v urah čakanja na smrt 
vgrebli v stene in vrata celic 
svoje žalostne misli in svoja 
predsmrtna izročila. Ti zapisi 
so najpretresljivejši in najdrago
cenejši dokument, ki jih hrani 
Muzej talcev. Čeprav so bile 
stene med vojno večkrat pre
beljene, se je konzervatorjem 
posrečilo s skrbnimi posegi od
kriti velik del teh zapisov.

Vsebinsko in oblikovno je 
prvotno zbirko in opremo pred 
dvajsetimi leti uredil danes že 
pokojni Slavko Smolej z Je
senic. Svoje delo je opravil 
izredno tenkovestno in stro
kovno, kot dober poznavalec 
medvojnih razmer v zaporih pa 
tudi celotne jetniške dokumen

tacije. Njegov delež pri uredit
vi je bil izredno pomemben, saj 
se je prvotna postavitev muze
ja obdržala celih 11 let. Zbral 
je številne izvirne fotografije, 
večidel nemškega izvora. Na
cisti so namreč sami fotogra
firali svoje zločine. Izvirni so 
tudi vsi plakati, razglasi in se
znami jetnikov ter drugi pred
meti in oprema, ki sojih muzej
ski izvedenci uspeli primerno 
zaščititi.

Prva tri leta po ustanovitvi 
je imel skrb nad muzejem Go
renjski muzej iz Kranja, 1963. 
leta pa je bil po sklepu občin
skega odbora ZZB NOV Ra
dovljica in občinske skupščine 
priključen Muzejem radovlji
ške občine, kjer je kot samo
stojna muzejska enota združen 
še danes.

Mužejsko notranjost, zbirke 
in opremo so 1971. leta povsem 
obnovili po sodobnih muzejal- 
skih načelih. Pri vsebinski pre
ureditvi je sodelovala kustosi
nja muzeja revolucije iz Ljub
ljane Mira Mihevc, oblikovna 
postavitev pa je bila zamisel 
strokovnega sodelavca muzeja 
revolucije Lojzeta Gostiše. Ob
novitveni posegi in nova sodob
na postavitev kakršna je z manj
šimi popravki in dopolnitvami 
vzdrževalnega značaja še danes, 
so bili deležni številnih priznanj 
poznavalcev in obiskovalcev.

Nič manjše zasluge od izve
dencev za uspešno predstavitev 
in dejavnost Muzeja talcev ima
jo vseskozi izredno požrtvoval
ni in prizadevni oskrbniki, ki 
sočasno opravljajo tudi vodni
ško službo.

Od ustanovitve muzeja sta 
polnih devet let opravljala to 
zahtevno in ničkaj udobno delo 
pokojni Franc Prevc, pred
vojni komunist in španski borec 
ter njegova žena Francka. V ve
liko pomoč jima je bila že od 
vsega začetka tudi domačinka 
Cilka Kolman, ki to delo z ve
liko ljubeznijo in zagnanostjo 
opravlja še danes.

Razen domačinov Antona 
Potočnika in pokojnega Alojza 
Kolmana ter pozneje Jožeta 
Malnarja, ki so prevzeli stalno 
vodniško službo, je dve leti to 
delo opravljal tudi Miro Ko
man iz Radovljice. Vsi so bili 
aktivni udeleženci NOB in 
dobri poznavalci begunjske 
preteklosti iz nacističnega ob
dobja.

Evidenca obiskov v muzeju, 
ki jo oskrbniki skrbno vodijo

od njegove ustanovitve do da
nes je izjemen dokument in 
odsev velikega zanimanja ljudi 
za ta pretresljiv spomenik naše 
težke in hkrati herojske pre
teklosti »kjer smrt je skrhala 
svojo koso« kot je zapisano na 
platnicah muzejskega kataloga.

Skozi muzejske prostore je 
v dveh desetletjih šlo nad 850 
tisoč domačih in tujih obisko
valcev, v poprečju torej že nad 
40 tisoč letno. V muzejski knji
gi vtisov so v vseh mogočih pi
savah in jezikih sveta vpisani 
občutki in misli stotine naj
uglednejših državnikov, umet
nikov, vojskovodij in drugih 
uglednih osebnosti z vseh kon
tinentov. Tu so podpisi naj
različnejših domačih in tujih 
političnih, gospodarskih, kul
turnih in drugih delegacij. Vse, 
prav vse misli očividcev raz
stavljenih zbirk v muzeju se 
zlivajo v odločno obsodbo fa
šističnega nasilja in zahtevo, da 
se nikoli več ne sme ponoviti 
kaj takega.

V teh dvajsetih letih begunj
ski muzej talcev ni imel zgolj 
dokumentarni pomen, s kate
rim bi obujal zavest in prezir 
današnjih mladih rodov do na
silja. Njegovo poslanstvo se je 
potrdilo predvsem v širokem 
vzgojnem smotru. Muzej je po
stal prava šola zgodovine in 
spodbuda za utrjevanje rodo- 
ljubja, za krepitev prijateljstva 
med narodi in kar je najpo
membnejše za pravilno vredno
tenje naše osvobodilne borbe 
in njenih bogatih izročil.

Dvajsetletnica ustanovitve 
Muzeja talcev tokrat sovpada 
tudi s 35-letnico osvoboditve 
jetnikov izza teh zidov takrat
nih zaporov. 4. maja se spomi
njamo odločilnega partizan
skega naskoka Kokrškega od
reda, ki je 1945. leta prinesel 
svobodo 632 jetnikom zapisa
nim smrti. Sto nacistov, krvo
ločnih zločincev, ki so štiri 
dolga leta mučili in ubijali naše 
ljudi, je bilo prisiljeno dvigniti 
roke za predajo.

Krvnikov ni več, zaporov 
tudi ne. Ostale so celice v spo
min in opomin današnjim in 
bodočim rodovom. Zato bo 
Muzej talcev tudi v naslednjih 
desetletjih ostal vedno priču
joči spomenik in šola — življe
nja!

Dvajset let muzeja 
talcev v Begunjah



Tito, Ceausescu, Kreigher na gradu

Tito in Bled
Tito, Tito, T ito . . .  se je 

neštetokrat razlegalo po blej
skih cestah in ulicah, ko so ob
čani Bleda in turisti sprejemali 
in pozdravljali svojega vodi
telja - največjega borca za 
delavske pravice in državnika, 
ki mu je bil najvišji cilj neod
visnost naše dežele. Videvali 
in pozdravljali so ga v blej
skih hotelih, pa na gradu ali 
Vili Bled, na izletih na Poklju
ki, Radovni, Bohinju in drugod.

Malo je krajev, vasi ali mest 
v Sloveniji, kjer so lahko po
nosni tako kot na Bledu, da 
jih je Tito tolikokrat obiskal, 
s svojimi najožjimi sodelavci, 
največkrat pa s številnimi tujimi 
gosti in državniki. Z njimi je 
imel tu pomembne državniške 
razgovore, obenem pa jim 
razkazal tudi naše naravne 
lepote.

Za marsikaj smo mu hva
ležni, tu na Bledu. Pogosto 
se je zanimal za njegov razvoj, 
po njegovi zaslugi pa se je ime 
našega letovišča neštetokrat 
pojavljalo v svetu, saj se je 
veliko pomembnega dogajalo 
prav na Bledu, kar so spremlja
li v svetu. In zato so blejski 
občani v večji meri lahko do
življali njegove državniške 
uspehe. Občudovali so vse 
njegove preprostosti, veličino 
in širino, ki mu je bila tako 
svojska.

Politična in diplomatska 
dogajanja na Bledu in pozneje 
na Brdu se pogosto dajala ton 
našemu letovišču, kot osred
njemu središču pomembnih 
srečanj in dogodkov. Bled je 
s tem prišel v naše zgodovino! 
Zato pobrskajmo po našem 
spominu in se spomnimo, 
kdaj vse smo našega Tita 
pozdravljali na Bledu.

Prvič je pohitel na Bled že 
kar prve dni po osvoboditvi. 
Bilo je v ponedeljek, 28. maja 
1945. Po navdušenem sobotnem 
sprejemu v Ljubljani se je po
peljal z avtom na Gorenjsko 
in se ob 15. uri povsem ne
pričakovano ustavil pred 
Hotelom Toplice. Tu je bila 
tedaj vojaška bolnica. Obiskal 
je ranjence, se z njimi pogo
varjal in zanimal za njihovo 
zdravljenje. Novica o njegovem

Tito in Ivan Maček na gradu

prihodu se je kot blisk razši
rila po Bledu. Staro in mlado 
ga je hotelo videti, saj je bilo 
to za vse prvo srečanje z Titom. 
Z vsemi se je prijazno pogo
varjal - še posebno z mladimi, 
ogledoval si je naravne lepote 
Bleda, saj lete so ostale. Teh 
okupator ni mogel ne uničiti, 
ne odnesti.

V prvih letih po vojni je do 
leta 1948 često pohitel na 
Bled tako s svojimi sodelavci 
ali pa je sprejemal že prve 
tuje državnike, ki so nas obi
skovali. To pa je bilo pogojeno 
z adaptacijo in dograditvijo, 
ki si jo je izbral za svojo po
letno rezidenco. V poznejših 
letih je to zamenjal za Brione, 
za bivanje v Sloveniji pa mu je 
bilo ljubše Brdo pri Kranju, 
Vila Bled pa je bila na razpola
go njegovim gostom.

V poletju 1946 je imel 
v Vili Zlatorog na Bledu po
membne razgovore z velepo
slanikom ZDA — Patersonom 
o zaostritvah zaradi kršenja 
zračnega prostora naše dežele 
po ameriških letalcih. Postavil 
je odločno svoje stališče o ne
odvisnosti naše dežele, katero 
smo jo vsak čas pripravljeni 
tudi braniti. Ta svoj »Ne« je 
poudaril nato tudi ameriškim 
novinarjem dan za tem?

Prvi obisk tujih državnikov 
pa je bil že zadnje dni oktobra 
istega leta, ko je pozdravil na 
Bledu poljsko državno in 
partijsko delegacijo z predsed
nikom Boleslavom Bierutom 
na čelu. Takrat je spregovoril 
s terase Hotela Toplice pre
bivalcem Bleda, ki so se kot 
vedno v velikem številu zbrali 
pred hotelom.

Pomemben politični dogo
dek je bil v poletju naslednjega 
leta 1947. To je bilo srečanje 
z bolgarsko državno in partij
sko delegacijo, ki jo je vodil 
priznani revolucionar in bol
garski voditelj Georgij Dimi
trov. Takrat so prvič odprli 
vrata »Vile Bled« in 1. avgusta 
sta podpisala »Blejski spora
zum«, ki naj bi pomenil novo 
obdobje med obema deželama 
in pa tudi nove temelje miro
ljubne politike na Balkanu. 
O pomembnosti in vsebini teh 
razgovorov je bilo pri nas že 
marsikaj napisanega.

V tem času bivanja na Bledu 
je obiskoval tudi Jesenice, 
Kranj, Ljubljano. . . .

Med neprijetne obiske na 
Bledu prav gotovo zabeležimo 
april 1951. Takrat se je odlo
čil za operacijo na žolču, ki so 
jo opravili kar v Vili Bled. 
Opravil jo je naš takratni 
najbolj poznani kirurg dr. Bo
židar Lavrič s svojim osebjem. 
Kot rekonvalescent se je zadr
žal še kak mesec na Bledu 
v svoji rezidenci.

Po zgodovinskem sporu 
z Stalinom in Informbiroju 
je sledila izolacija Jugoslavije, 
povečali so se pritiski z obeh 
strani tako vzhoda kot zahoda. 
Naš gospodarski program ni 
bilo možno v celoti uresničiti. 
Ker pa so uvideli, da političnih 
koncesij tudi v teh težkih dnevih 
ni pričakovati od Tita, ki se je 
bil pripravljen pogovarjati 
z vsakomur na bazi enako
pravnosti in medsebojnega 
spoštovanja so bili vzpostav
ljeni prvi kontakti z zapadom. 
Na Bledu se je pojavil odpo
slanec predsednika ZDA 
Avarell Harriman, s katerim 
se je avgusta 1951 pogovarjal 
na Brdu. Prav Harriman je 
nato še ponovno prišel k nam, 
tako tudi kot poslanec pred
sednika ZDA na pogrebu 
Edvarda Kardelja in takrat 
prebil nekaj dni na Bledu, bil 
pa je tudi med udeleženci 
zadnjega slovesa od predsed
nika Tita v Beogradu. Kaže, da 
je kmalu spoznal velike držav
niške sposobnosti Tita, s kate
rim sta bila enake starosti.

Za naslednje leto pa je spre
jel na Bledu angleškega zu
nanjega ministra Antony Edna, 
znanega sodelavca Churchila.

Sledilo je odprtost naše de
žele z narodi po svetu, pred
sednik Tito pa je bil v svoji oseb
nosti simbol za enakoprav
no sodelovanje, dogovarjanje 
je potekalo vse v cilju miru 
v svetu. In tako so se vrstili obi
ski in razgovori s številnimi 
državniki, diplomati in poli
tiki vsega sveta. Pričeli so se 
kovati začetki vizije nove 
mednarodne politike — politike 
neuvrščenosti, ki jo danes 
prisojajo Titu, radi ali ne pa 
jo že danes priznava ves svet.

Med obiski omenimo bri
tanskega voditelja dementa 
Attlija, dalje sodelovanje pri 
podpisu Balkanskegasporazuma 
avgusta 1954 na Bledu, kate

remu je sledil sprejem turškega 
predsednika Dželala Bayarja, 
naslednje leto 1955 pa grškega 
kralja Pavla. Leta 1957 je pri
redil Tito na Bledu slovesen 
sprejem sovjetskemu obramb
nemu ministru Zukovu po 
lovu v Kamniški Bistrici.

Že leta 1958 je prvič obiskal 
Tita egiptovski predsednik Na
ser — soustvarjalec politike 
neuvrščenosti. Temu je Bled 
in okolica še posebno ugajala 
in smo ga kar trikrat pozdravili 
na Bledu, pa na Pokljuki, Vrši
ču, Trenti, nato pa so se vrstili 
etiopski cesar Heile Selasi — 
leta 1959 in 1972 — pa Sukar
no, U Nu, Modiba Keite, Ciri- 
mavo Bandaranaike — ki je 
bila nekajkrat še na Bledu — 
Julijus Njerere, predsednik 
Državnega sveta Romunije 
Gheorgheja Dei, Novotny, 
Kadar, dalje je sprejel itali
janskega predsednika Sara- 
gata in predsednika vlade 
Alda Mora — to je bilo leta 
1969, naslednje leto pa že prvič 
romunskega predsednika Ceau- 
sescuja in nato ponovno leta 
1976-, predsednika NDR Ul- 
brichta, poljskega partijskega 
voditelja E. Giereka, iranskega 
šaha Reza Pahlevija, Sadata, 
grškega predsednika Kara- 
manlisa, predsednika NDR 
Sindermanna, senegalskega 
predsednika L. Senghoja, pred
sednika severne Koreje Kim II 
Sunga, Sihanuka. Na Bledu so 
bili med njegovimi gosti tudi 
najvišji predstavniki SZ Nikita 
Hruščev, Bulganin in Mikojan. 
In kot zadnja gosta predsednika 
Tita na Bledu sta bila sejšelski 
predsednik Albert René, jor
danski kralj Husein, ko sta bila 
na obisku v naši državi. Pred
sednik nemških socialdemo
kratov Willy Brandt, ki je ne
kaj dni letoval na Bledu, in ga 
je sprejel predsednik Tito na 
Brdu 8. septembra 1978 je za
ključil listo Titovih gostov na 
Bledu. Poskušali smo omeniti 
le tiste, ki so se zadrževali na 
Bledu ali jih je Tito sprejel na 
Bledu in Brdu, le da je lista ti
stih, ki so ga obiskovali na Brdu 
še mnogo večja, obsežnejša 
predvsem naših domačih ljudi 
in sodelavcev delavnih kolekti
vov.

Večkrat je Tito obiskoval tu
di blejske hotele. Predvsem 
velja to za Toplice in Golf. Kaj 
nam pokažejo njihove knjige 
gostov? V knjigi gostov v Ho
telu Toplice lahko zasledimo,

da ga je obiskal v letu 1953 in 
dvakrat leta 1973 — prvič s Kar
deljem in Dolancem, ko si je 
ogledal blejski pustni karneval, 
drugič pa z vodjem poljske par
tije E. Gierekom in njegovim 
spremstvom. Golf Hotel je obi
skal prvič, ko so ga leta 1970 
zgradili, nato pa kaj pogosto s 
svojimi gosti, če jih je vabil na 
večerje. Ob vsaki takšni priliki 
pa je znal najti čas, da se je po
govoril tudi s hotelskimi delav
ci in se zanimal za njih težave.

Oskrbnik blejskega gradu 
Florijan Jerman pripoveduje, 
da je rad obiskoval blejski grad, 
vse dotlej dokler mu ni bil zad
nji del poti prestrm. Prvič se je 
pojavil kar iznenada leta 1960 
skupaj z Ivanom Mačkom-Ma- 
tijo. Takrat je bila pravkar kon
čana obnova gradu.

Kaj podrobno sta si ogleda
la prenovljeni grad z grajske 
terase pa še posebej vso blejsko 
okolico in vrhove Julijskih Alp. 
Knjiga gostov na gradu nam 
pove, da je bil še večkrat na 
gradu z gosti iz Zambije, Ro
munije, Etiopije, Sudana . . . .  
Ker je blejski grad res redko 
lepo urejena izletniška točka z 
edinstvenim razgledom je svo
je goste skoraj redno popeljal 
na grad. Če pa sam ni utegnil, 
jim je vsaj svetoval, naj si ga 
ogledajo.

Ker se je tako živo zanimal 
za mlade, so ga zanimale tudi 
vrhunske športne prireditve. V 
letu 1951 sije ogledal na Bledu 
skoke padalcev v blejsko jezero 
na svetovnem prvenstvu, ki je 
bilo v Lescah, sprejel pa je tudi 
vse udeležence tega tekmovanja. 
Vse vrhunske veslaške prire
ditve so bile pod njegovim po
kroviteljstvom. Sam pa si je 
ogledal finalna tekmovanja na
II. svetovnem prvenstvu leta 
1966-septembra meseca. Žal 
ga na zadnjem prvenstvu lani 
ni bilo, saj ga je dolžnost vodila 
na konferenco neuvrščenih v 
Havano.

Rad je obiskal tudi Planico 
in drzne skakalce. Leta 1969 pa 
jih je vse udeležence Planice 
presenetil na skupnem kosilu v 
Hotelu Krim na Bledu.

Tita ni več. Spominjali pa se 
ga bomo vsi, tako mi in naši 
poznejši rodovi, saj nam je iz- 
vojeval svobodo, neodvisnost
in lepše življenje..........  Bled,
ki ga je imel rad in mu je bil ta
ko všeč pa si bo moral domisli
ti, kako naj se mu oddolži za 
tako številne obiske . . . .

B. Benedik



Upokojil se je
Tov. TAVČAR Ivan, se je rodil 9. 12. 1925, v TO 

»TOMAŽ GODEC« Boh. Bistrica pa se je zaposlil de
cembra 1953, sprva kot delavec pri izdelavi zabojev. Ta 
dela je opravljal pol leta, nato pa je do leta 1965 delal na 
delovnem mestu voznika premičnega tira. Od leta 1965 pa 
do junija 1978 je delal kot vratar-telefonist, nato pa je do 
upokojitve opravljal dela in naloge telefonista. Vsa dela je 
opravljal vestno in požrtvovalno z eno samo edino željo, 
da bi z dobro opravljenim delom čimveč koristil podjetju 
oz. družbeni skupnosti.

Na delo je prihajal peš iz tri km oddaljenega kraja bi
vanja, ter mu ni bilo lahko tudi kadar je bilo lepo vreme, 
saj je bil 70 % invalid NOV, posledice ran pa so bile prav 
na nogi, vendar je kljub temu bil vedno med prvimi na de
lovnem mestu. Bil nam je dober sodelavec in prijatelj, 
zato ga bomo zelo pogrešali, vsakega njegovega obiska 
v TO pa bomo zelo veseli.

Bil je večkrat član DS in upravnega odbora sindikata 
in še nekaterih drugih organov oz. organizacij.

Ob odhodu v zasluženi pokoj mu sodelavci želimo 
dobro zdravje in prijetno počutje v družinskem krogu.

Koliko beremo Glasilo?
Mesec je hitro naokoli in 

spet je razgrnjena pred nami 
nova številka Glasila. Vča
sih je bolj obširna, pa spet 
so listi tanjši.

Gradivo in snov, ki prihaja 
do tehničnega urednika je 
treba urediti in pregledati 
že okrog 25. v mesecu.

V eni izmed prejšnjih 
številk Glasila smo že pi
sali, da je pravilna in naj
boljša pot, da članek napi
šete do določenega roka. 
Izgovori zaradi pomanj
kanja časa nam ne smejo 
služiti za opravičilo. Toda 
naj bo že tako ali drugače,

članki in sestavki se zberejo, 
uredijo, v Kranju nam nati
skajo Glasilo in vsakdo 
v naši delovni organizaciji 
ga prejme.

V tem sestavku pa bi rada 
posvetila nekaj vzpodbudnih 
besed bralcem našega Gla
sila.

Koliko je bralcev našega 
Glasila, bi seveda težko ugo
tovili. Pri vsakdanjem po
govoru slišim, da ljudje 
premalo berejo splošno 
tudi drugo dnevno časopisje, 
Po bežnem pregledu naslovov 
ljudje že odložijo branje na 
polico.

V našem Glasilu skuša 
uredniški odbor v začrtanem 
programu prikazati najaktu
alnejše dohodke, situacije 
v DO, problem in še marsi
kaj.

Premalo prihaja člankov 
z gospodarskimi razlagami, 
takšnimi situacijami, v kate
rih sé nahajamo delavci 
naše industrije. Mogoče bi 
bilo iskati opravičilo v bo
jazni, ko si nek delavec ne 
upa napisati, da ga ne bi 
»okoli opravljali«.

Branje človeka bogati, 
daje mu širša obzorja iz 
kulturnega in gospodarskega 
vidika. Seveda je čas neusmi
ljen, toda za TV oddaje si 
vzamemo morda še preveč 
časa, za Glasilo pa si ga vza
mejo le nekateri.

Koliko beremo naše Gla
silo se vprašamo še pose
bej tedaj, ko nam nekdo 
iz druge delovne organizacije 
zastavi vprašanje, kije vezano 
na članek v našem Glasilu.

Nerodno nam je, ker se 
z zadrego opravičimo, da 
bomo prebrali in da res 
nismo utegnili. Toda so pa 
(in v to smo prepričani) na 
drugi strani zvesti bralci, 
ki komaj čakajo izid nove 
številke.

Pred nami je čas dopustov 
in šolskih počitnic, zatorej 
vas vabimo k sodelovanju 
oziroma pisanju vtisov iz 
naših šestih prikolic ob mor
ski obali in iz počitniškega 
doma v Seči. Veliko prijav 
je prispelo letos. Če bo takšen 
naval še s članki na tehnično 
uredništvo Glasila, bo prav 
zadovoljivo in razveseljivo 
hkrati.

Še enkrat pa bi rada vsem 
delavcem priporočila BERI
TE GLASILO, saj so vendar 
to novice o našem vsakdanjem 
delovnem življenju in je 
namenjeno predvsem nam.

Vesna

Glavni in odgovorni ured
nik: Ivan Robič, tehnični 
urednik: Nada Frelih, čla
ni: Branko Sodja, Franc 
Mencinger, Andrej Trojar, 
Branko Urh, Miro Kelbl, 
Anton Repe, Samka Zu- 
kič, Ciril Kraigher in Ma
rija Urankar.

< —-------------------------------v
LIP, lesna industrija BLED

RAZPISUJE
v šolskem letu 1980/81 naslednje štipendije in učna mesta 
učencev v gospodarstvu:

za TV TOMAŽ GODEC BOHINJSKA BISTRICA

Učna mesta:
— 2 strojna mizarja
— 1 stavbni mizar
— 1 elektrikar
—  2 strojna ključavničarja
—  1 specializirani lesarski delavec

Štipendije:
— 1 štipendijo na Tehniški šoli za lesarstvo 

za TO REČICA

Učna mesta:
— 2 strojna mizarja
— 2 stavbna mizarja
—  1 strojni ključavničar
— 2 specializirana lesarska delavca

za TO MOJSTRANA

Učna mesta:
— 1 strojni mizar
—  1 stavbni mizar
— 1 specializirani lesarski delavec

za TO PODNART

Učna mesta:
— 1 stavbni mizar
— 1 ostrilec orodja in rezil
— 1 specializirani lesarski delavec

Štipendije:
— 1 štipendijo na Ekonomski srednji šoli 

za D S S S :
— 1 štipendijo na Biotehniški fakulteti — lesarski oddelek

Pogoji za vpis v poklicne šole je končana osnovna šola, 
razen pri specializiranih lesarskih delavcih, kjer se zahteva 
končanih najmanj 6 razredov osnovne šole.
Prijave s kratkim življenjepisem in zaključnim spričevalom 
sprejema splošni sektor LIP Bled do 30. junija 1980.

Pesem 
za Tita

Žalosten in tih naš je korak, ko 
v tišini hodimo ob tvojem grobu. 
Tako preprost je zadnji tvoj dom. 
kot si bil sam vse svoje življenje.

Tito, hvaležni smo ti. Od srca 
do srca kroži neusahljiva govorica: 
narodu največ si dal: mirno živi!
Ne bojimo se dalje živeti. Učil si 
nas vedno, da je vredno trpeti, da 
smo na zemlji sami gospodar.

Živeti življenje: to zna vsakdo.
Živeti ga polno, razdati do zadnje 
moči za domovino, ne zmore vsakdo! 
Tovariš Tito, največji spomenik ti 
bomo dali, da bomo tvojo pot zvesto

nadaljevali ! ! !
Vesna

f --------------------------------------------------------------------------------<
RODIL SEM SE

Prišel sem na svet poln dobrega upa, 
a takoj sem zajoka! iz čistega obupa.
Saj videl sem mamico, da je trpela, 
a čudno, ječala je kot da bi pela.

Ko sem na tem svetu prvič očke odprl, 
sem tebe mamica moja uzrl.
Imela oči si polne solza, 
pa vendar si vesela in srečna bila.

Vem, da me mamica moja že ljubi, 
vedno to čutim ko me stisne na grudi.
Mi laske poboža in prstke preste je, 
nežno me gleda, ljubeče se smeje.

Neštetokrat v svoje naročje me vzame, 
pozabila na to je, da rodil sem se iz rane.
Nežno me ziblje, mi pesmice poje,
ah, mamica draga ti življenje si moje. . ..

v_________________________ — _________ —— 1_________ /

STANJE ZAPOSLENIH V MESECU MAJU 1980

delavcev učencev v poklicnih 
lesnih šolah

TO TOMAŽ GODEC
BOHINJSKA BISTRICA 476 10
TO REČICA 309 9
TO MOJSTRANA 55 3
TO PODNART 79 1
TO TRGOVINA 26
DSSS 88

1033 23

Rodili so se:
Stanki BOJKOV1Č — (TO Martini Pesjak (TO REČI-
REČICA) — sin CA) — hči
Antonu POLAKU (TO TO- Matjažu in Štefki SMUKAVEC
MAŽ GODEC) — hči (TO REČICA) — hči

Ob zadnjem slovesu 
s Tinko Orel

Vsi tvoji sodelavci vemo, daje pravo tvoje ime Kristina, 
toda mi smo te vedno klicali za Tinko. Takšno ime je izzve
nelo domače in prijateljsko. Zato naj nam bo dovoljeno, da 
ti na tvoji zadnji poti rečemo tako.

Na LIP Bled si začela kmalu po osvoboditvi, v mesecu 
juliju 1947. leta. Med nami si bila več kot 17 let, do upo
kojitve (1964. L).
Tvoja rojstna vas je v Bohinju, rada si se vračala nazaj, 
tudi ko si bila že v pokoju. Moramo poudariti, da si 
delala med nami v letih povojne izgradnje, kjer je bilo za 
uresničitev ciljev potrebno mnogo volje in nesebičnega 
dela. Tedaj delovni teden ni poznal natančno 8 ur, še manj 
pa prostih sobot. Ti si vse napore zmogla, bila si polna 
elana oziroma volje do dela in življenja. Bila si skromna, 
predvsem pa tovariška: vsakomur si pomagala. Bila si z 
nami na vseh srečanjih v okviru podjetja, na 30. obletnici 
LIP si nam dejala, daje srečanje z LIP delavci kot praznik.

Draga Tinka, zelo, zelo težko je napisati z besedami, 
kar čutimo do tebe. Hvaležni smo in bomo ti za vse delo, 
opravljeno za nas, za LIP Bled. Kruta bolezen je nepričako
vano opravila smrtonosno delo. Življenje vseh ljudi gre 
po poti minljivosti. Ostane nam globoka hvaležnost, ki jo 
čutimo do tebe, do tvojega dolgoletnega dela v kolektivu 
LIP BLED.

Bled, 27. maja 1980 
Bohinjska Bistrica

POČIVAJ V MIRU 

KOLEKTIV LIP BLED


